
  

 
Äldrerådet i Staden Jakobstad  Protokoll 19.4.2023 
 
 
Tidpunkt: 19.4.2023 kl. 10.00-12.05 
 
Plats: Svenska gården 
 
Närvarande:  
Ulla Grönvall-Streng, ordförande 
Pentti Silvennoinen, vice ordförande 
Helena Ahlstrand 
Anna-Maija Nylund 
Antero Varila  
Alli Bro  (ersättare för Tuomo Syri) 
Kurt Hellstrand, sekreterare, stadsstyrelsens representant 
 
Övriga närvarande: 
Marianne Hietala (§§ 1-4) 
 
 
§ 1  Öppnande av mötet 
 
        Ordföranden öppnade mötet kl. 10.00 och hälsade välkommen.  
 
§ 2  Beslutsförhet 
 
         Konstaterades att föredragningslistan sänts ut i tid och att mötet är beslutsfört. 
 
§ 3  Val av protokolljusterare 
 
         Till protokolljusterare valdes Helena Ahlstrand. 
 
§ 4 Närståendevårdarnas röst 
 
       Marianne Hietala, ordförande för Pietarsaaren Omaishoitajat, berättade om  
       föreningens verksamhet och hur man kunde främja närståendevårdarnas situation.       
       En inbjudan till deras månadsmöte riktades till äldrerådet. 
 
       Frågor som lyftes fram i diskussionen: närståendevårdarnas ork, bristen på  
       intervallplatser, svårigheten att kunna använda sig av den lagstadgade rätten till lediga  
       dagar samt den långa behandlingstiden vid ansökan om avtal för närståendevård. 
 
       Ordföranden informerade om det nygrundade nordiska Carers Forum bestående av  
       närståendevårdsorganisationer från Finland, Sverige, Norge och Danmark. 
       Gemensamt för organisationerna är en oro för närståendevårdens framtid,  
       eftersom en kraftigt åldrande befolkning gör att vårdansvar i allt högre grad faller  
       på familjemedlemmar i yrkesverksam ålder, närståendevårdare samt till och med  
       grannar och vänner. 
 



     Beslöts att under de Äldres vecka i oktober ordna med ett föredrag om  
     närståendevård. 
 
§ 5 Välfärdsområdet 
 
         Informerades om elektronisk hälsokontroll och den så kallade Seniorlinjen, där   
         ambitionen är att den skall förverkligas i hela Österbotten redan under 2023. 
  
§ 6 Rådets verksamhetsplan 2023 
 
       Verksamhetsplanen uppdaterades. På mötet den 30 augusti tillsammans med  
       grannkommunernas äldreråd deltar läkaren Pehr Löv, projektchef Ann-Sofi Larsson,  
       Jyrki Jouppi från Kokkolanseuden Omaishoitajat, Marianne Hietala och Anki Elvström. 
 
§  7  Samarbetspartner 
 
          Vid uppföljningen av medlemmarnas ansvarsområden berättade Helena Ahlstrand om  
          behovet av mindre lägenheter för seniorer. Konstaterades också att det för vissa  
          personer kan upplevas för dyrt att delta i dagverksamheten och att det har visat sig att  
          det för en del äldre är svårt att ansöka om bidrag. 
 
          Ordförande föreslog att äldrerådet skapar en mindmap över sina samarbetspartner. 
 
§ 8  Utbildning 
 
          Anita Salmi har lovet att fungera som föreläsare på kursen Minun tarinani. Till en  
          motsvarande svenskspråkig kurs söks ännu föreläsare. Ordföranden har aviserat intresse  
          att intervjua äldre människor om deras livshistoria.  
 
§ 9  Övriga ärenden 
 
          Några övriga ärenden behandlades kort på grund av tidsbrist: Äldreinstitutet,   
          skolfarfar/skolmormor, Maire Sivunens initiativ om att göra det lättare för äldre och  
          funktionshindrade att ta sig ner och upp ur simhallsbassängen och fullmäktigemotionen om 
          gratis simhallsbesök för närståendevårdarna. 
           
           
§ 10 Nästa möte 
 
          Nästa möte hålls onsdagen den 30 augusti kl. 13-16 i Svenska gården.  
 
§ 11 Mötet avslutas 
  
         Mötet avslutades kl. 12.05. 
 
 
 
Ulla Grönvall-Streng, ordförande  Kurt Hellstrand, sekreterare  
 
 
Helena Ahlstrand, protokolljusterare 

  



 
  
 
 
 


